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Protokół Nr XLIV/2022 z XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej 

w dniu 18 stycznia 2022 roku w Urzędzie Gminy w Kawęczynie w 

godzinach od 15:14 do 16:29. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście, a wśród nich: 

- Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn 

- Dorota Bartosik – Sekretarz Gminy Kawęczyn 

- Edyta Balcerzak – Skarbnik Gminy Kawęczyn, 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Głosowanie nad uchwałą w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

dotyczących zmian granicy gminy. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn 

Otwarcia XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 15-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Poinformował, że został poproszony 

o wprowadzenie dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej gminy na rok 2022. Zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu 

pod numerem 6, a kolejne punktu zostałyby przesunięte o jeden w dół.  

 

Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie jawne imienne nad wprowadzeniem do 

porządku obrad dodatkowego punktu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad - wprowadzenie dodatkowego punktu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 
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Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jeszcze jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł więcej zmian. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku obrad 

wraz z dodatkowym punktem. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z XLIII Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 
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Urbanek  

 

Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Głosowanie nad uchwałą w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

dotyczących zmian granicy gminy. 

 

Sekretarz Gminy D. Bartosik powiedziała, że wszczęliśmy procedurę zmiany granic. 

Zaznaczyła, że procedura ma celu uporządkowanie przebiegu granicy naszej gminy. Sekretarz 

D. Bartosik powiedziała, że w 1997 roku umową darowizny otrzymaliśmy od ówczesnego 

włodarza gminy Malanów dwie działki geodezyjne.  Nadmieniła, że problem rozpoczął się w 

sytuacji, kiedy nastały stowarzyszenia OSP, bo na jednej z tych działek jest OSP Skarżyn, a z 

kolei w OSP mieści się świetlica wiejska, na które nie możemy pozyskiwać środków, ponieważ 

leżą w obszarze granic administracyjnych innej gminy. Sekretarz D. Bartosik powiedziała, że 

aby  to wyprostować musimy podjąć ściśle określoną procedurę dotyczącą zmiany granic 

gminy, która jest określona w ustawie o samorządzie gminnym. Jest to procedura 

wieloetapowa. W związku z  powyższym musimy wywołać jedną z trzech uchwał. Jednym z 

elementów całej procedury zmiany granic jest przeprowadzenie wśród zainteresowanych gmin 

konsultacji społecznych. Działania związane ze zmianą granic gminy możemy wykonać tylko 

i wyłącznie po przeprowadzeniu takiej operacji, którą są konsultacje społeczne. Uchwała musi 

dokładnie określać formę, termin, jak i zakres konsultacji, ponieważ mogą w nich brać udział 

wszyscy mieszkańcy gminy, gdyż bezpośrednio dotyczy to wszystkich mieszkańców Gminy 

Kawęczyn, ale możemy to również ograniczyć do mieszkańców określonego sołectwa, czyli 

tych bezpośrednio zainteresowanych. Dodała, że dlatego  przedstawiliśmy Państwu dwa 

projekty uchwał. Pierwsza opcja zakłada, że wypowiadać mogą się wszyscy mieszkańcy gminy 

Kawęczyn, a druga ogranicza zakres przeprowadzenia konsultacji do mieszkańców z terenu 

sołectwa Skarżyn. Dodała, że w tym samym czasie musi być wywołana podobna uchwała w 

gminie Malanów. Na podstawie wyników konsultacji winna zostać przyjęta kolejna uchwała 

dotycząca wyrażenia opinii Rady Gminy na temat zmiany granic gminy Kawęczyn. Taką samą 

uchwałę będzie zobowiązana podjąć gmina Malanów. Trzecia z uchwał będzie dotyczyła 

wystąpienia do Prezesa Rady Ministrów z wnioskiem o zmianę granic gminy. Sekretarz Gminy 

poinformowała, że to wszystko musi się zadziać do 31 marca danego kalendarzowego, aby 

zmiana granic była ważna od następnego roku kalendarzowego. Do trzeciej uchwały należy 

uzyskać wiele załączników takich jak mapy geodezyjne, wypisy, wyrysy, opinie geodety kraju 

oraz opinie kilku innych podmiotów niezależnych od nas. Zaznaczyła, że  wszystkie wymagane 

dokumentu zostały wyszczególnione w rozporządzeniu wydanym specjalnie na tą okoliczność. 

Po zebraniu wszystkich wymaganych dokumentów  będziemy mogli dopiero wywołać trzecią 

uchwałę, czyli wystąpić z wnioskiem do Prezesa Rady Ministrów za pośrednictwem Wojewody 

Wielkopolskiego z wnioskiem o zmianę granic. Konsultacje ograniczone do mieszkańców z 

terenu sołectwa Skarżyn pozwoliłyby na krótszy czas ich trwania. Ponadto Sekretarz Gminy 

powiedziała, że uchwała będzie wchodziła w życie po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w omawianym temacie.  

 



4 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że jego zdaniem konsultacje powinny ograniczać się tylko do 

mieszkańców z terenu sołectwa Skarżyn.  Ponadto zapytał, czy w gminie Malanów były 

przeprowadzone już jakieś wstępne rozmowy na ten temat.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że jednoznaczne pisma zostały wysłane do gminy Malanów i do 

gminy Kawęczyn. Zaznaczył, że do Gminy Malanów trzeba było jeszcze dodatkowo dołączyć 

150 podpisów mieszkańców gminy Kawęczyn popierających ten wniosek. Poinformował, że 

wymóg ten został spełniony. Radny powiedział, że uchwała o konsultacjach w gminie Malanów 

obowiązek od 2018 i dotyczy wszystkich konsultacji, dlatego oni już nie muszą przyjmować 

uchwały o konsultacjach. Dodał, że konsultacje będą przeprowadzone na podstawie 

zarządzenia, a w oparciu o uchwałę o konsultacjach z 2018 roku.   

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że temat zmiany granic nie był przedmiotem żadnych z 

komisji, ale zaznaczył, że kwestia zmiany granic była wcześniej poruszana i jest znany radnym. 

Zaznaczył, że jego zdaniem niekoniecznie na ten temat musi wypowiadać się cała gmina. 

Dodał, że wystarczy jak wypowiedzą się mieszkańcy sołectwa Skarżyn.  

 

Sekretarz Gminy przedstawiła treść ankiety, która stanowi załącznik numer  2 do projektu 

uchwały.  

 

Radny S. Przyłęcki zapytał, czy granice zmienią się tylko o działkę na której jest zlokalizowana 

remiza OSP.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że  remiza OSP leży na dwóch działkach (192 i 191/ 2). Dodał, że 

oprócz tego w ramach zmiany granic wchodzi działka nr 193 (po byłej szkole), której 

właścicielem jest Urząd Gminy Kawęczyn i działka sąsiednia o numerze  194 (własność osoby 

prywatnej) oraz działka o numerze 191/1 (własność radnego K. Rygasa).  

 

Zakres działek został przedstawiony na mapie zasadniczej, która stanowi załączniku nr 1 do 

projektu wywołanej uchwały.  

 

Sekretarz D. Bartosik powiedziała, że zdecydowaliśmy na wywołanie tej uchwały, bo 

chcielibyśmy po pierwsze uporządkować stan własności tych działek, żeby nie było tak, że 

grunty naszej własności znajdują się w granicach administracyjnych innej gminy. Ponadto 

zaznaczyła, że koszty zmiany granic gminy (wymiana dowodów, kwestia rejestru 

zamieszkania) powinny być znikome w stosunku do możliwości, które nam się otworzą po 

zmianie granic (m. in. możliwość aplikowania o środki zewnętrzne). 

 

Radny K. Rygas powiedział, że tylko dwie osoby są zameldowane na terenie objętym 

planowaną zmianą.  

 

Radny S. Przyłęcki zapytał, czy te dwie osoby wyraziły zgodę na zmianę granic gminy.  

 

Radny K. Rygas odpowiedział, że te osoby wyraziły zgodę. Nadmienił, że osobiście z nimi 

rozmawiał. Ponadt zaznaczył, że mimo wszystko między przyłączonymi gruntami będzie 

przerwa, ponieważ 4 działki zostaną w granicach administracyjnych gminy Malanów. Dodał, 

że dwie działki maja nieuregulowany stan prawny, a ponadto część  mieszkańców tych działek 

nie wyraziła zgody na zmianę granic, dlatego nie zostało to ujęte w projekcie uchwały. 

 

Radny S. Kasprzak zapytał o jaką powierzchnie wzbogaci się gmina Kawęczyn.  
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Podinspektor M. Krakowiak powiedziała, że jest to około 80 arów.  

 

Radny P. Urbanek zapytał o przewidywane koszty tego przedsięwzięcia. 

 

Sekretarz D. Bartosik powiedziała, że będzie to kwestia na pewno wymiany dokumentów, a 

także zmian w rejestrze zamieszkania.   

 

Radny P. Urbanek dopytał, czy nie będziemy dłużni Gminie Malanów wartości gruntów, które 

znajdą się w granicach administracyjnych naszej gminy. Zaznaczył, że jest to około 1 hektara 

gruntów.   

 

Sekretarz D. Bartosik odpowiedziała, że te grunty są częściowo własnością naszej 

gminy(grunty pod OSP oraz po byłej szkole).   

 

Przewodniczący P. Geber powiedział, że problem mogą być wyniki konsultacji wśród 

mieszkańców gminy Malanów oraz uchwała w sprawie wyrażenia opinii o zmianie granic 

gminy podjęta przez Radę Gminy Malanów. Zaznaczył, że my możemy się napracować, a tak 

naprawdę ostateczna decyzja należy do Prezesa Rady Ministrów. 

 

Radny K. Rygas powiedział, że osobiście przeszedł po mieszkańcach Skarżyna - Kolonii i 

Czachulca, którzy podpisali się pod wnioskiem o zmianę granic. Dodał, że zebrał  150 

podpisów mieszkańców.  

 

Przewodniczący P. Gebler wyraził nadzieje, że uchwała Rady Gminy Malanów będzie 

opiniowała pozytywnie zmianę granic gminy.   

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że przy składaniu wniosków o różnego rodzaju 

dofinansowania zawsze pojawiała się wątpliwości związane właśnie z własnością gruntów na 

których leżą jednostki starające się o środki zewnętrzne. Podsumowują złożył wniosek 

formalny, aby zajmować się tylko projektem uchwały dotyczących konsultacji społecznych 

przeprowadzonych wśród mieszkańców z terenu sołectwa Skarżyn.  

 

Przewodniczący P. Gebler poddał pod głosowanie wniosek formalny o zajęcie się uchwałą 

sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących zmian granicy gminy z 

ograniczeniem do mieszkańców z terenu sołectwa Skarżyn.  

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie wniosek formalny.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  
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Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania co do omawianego punktu. 

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących zmian granicy 

gminy. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących 

zmian granicy gminy – konsultacje sołectwo. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek  

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLIV/194/2022 w sprawie konsultacji społecznych                                       

z mieszkańcami dotyczących zmian granicy gminy.  

 

Ad. 6. Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak powiedziała, że zmiany w roku 2022 rozpoczynamy od 

zmian w funduszu sołeckim, które dokonały sołectwa już w roku bieżącym.  Nadmieniła, że 

zmian dokonały 4 sołectwa:  Kowale Pańskie – Kolonia,  Dzierzbotki, Marianów-Kolonia                                                

i Młodzianów. Zmiany przedstawiają się następująco: 

1) Sołectwo Kowale Pańskie – Kolonia – sołectwo zmniejsza zadanie zagospodarowanie 

placu rekreacyjnego przy altanie sołeckiej w Kowalach Pańskich - Kolonii poprzez 

budowę siłowni zewnętrzne i placu zabaw o 2.900,00 zł do kwoty 24.903,84 zł, środki 

przeznacza po części na zagospodarowanie placu rekreacyjnego przy altanie sołeckiej 

w Kowalach Pańskich -  Kolonii poprzez budowę siłowni zewnętrznej i placu zabaw - 

aktualizacja kosztorysu - kwota 300,00 zł, kwotę 1.000,00 zł przeznacza na to samo 

zadanie, ale w ramach wydatków na inspektora nadzoru oraz kolejne 1.000,00 zł 

przeznacza na zagospodarowanie placu również w tym samym zadaniu, ale na 

dokumentację geodezyjną i 600,00 zł przeznacza na aktualizacje Strategii Rozwoju 

Sołectwa. 

2) Sołectwo Dzierzbotki  - sołectwo zabezpiecza kwotę 600,00 zł na aktualizację Strategii 

Rozwoju Sołectwa Dzierzbotki ; 

3) Sołectwo Marianów-Kolonia - sołectwo zmniejsza zadanie bieżącego utrzymania dróg 

zakup materiałów o 500,00 zł, sołectwo rezygnuje z zadania wakacje z funduszem 

sołeckim zakup materiałów 500,00 zł, sołectwo rezygnuje z zadania organizacja festynu 

w wakacje z funduszem - zakup nagród - 300,00 zł, sołectwo rezygnuje                                                 

z zadania wykonanie projektu jednej lampy oświetleniowej - kwota 4.000,00 zł, 
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sołectwo zmniejsza zadanie opłata za przyłącze energetyczne o kwotę 2.500,00 zł do 

kwoty 9.500,00 zł, środki sołectwo przeznacza na aktualizacje dokumentacji 

kosztorysowej dla zadania budowy altany rekreacyjnej i obsługę geodezyjną 800,00 zł, 

na budowę altany rekreacyjnej - nadzór inwestorski 1.000,00 zł i na budowę altany 

rekreacyjnej – zadanie nowe – kwota 6.000,00 zł. 

4) Sołectwo Młodzianów - sołectwo rezygnuje z zadania zagospodarowanie placu przy 

świetlicy wiejskiej i utworzenie zakątka rekreacyjno - wypoczynkowego kwota 

6.038,60 zł , sołectwo przeznacza środki na nowe zadanie Zakątek rekreacyjno                      

- wypoczynkowy w ramach zagospodarowania terenu przy świetlicy wiejskiej w 

Młodzianowie kwota 5.038,00 zł i 1.000,00 zł na to samo zadanie, ale w ramach 

wydatków na inspektora nadzoru. 

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że pojawiły się takie zadania jak aktualizacje strategii 

sołeckich. Na przedmiotowe zadanie każde z zainteresowanych sołectw zabezpieczyło kwoty 

w wysokości  600,00 zł. Dodała, że my jako budżet jesteśmy zobowiązani dołożyć druga 

połowę, czyli po 600,00 zł dla każdego sołectwa, a są to sołectwa: Kowale Pańskie - Kolonia, 

Leśnictwo i Dzierzbotki. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiana trzecia dotyczy również wydatków w ramach 

sołectw. Poinformowała, że w gminie Kawęczyn będą składane 3 wnioski w ramach XII edycji 

konkursu Pięknieje Wielkopolska Wieś. Wnioski będą składały następujące sołectwa: Kowale 

Pańskie - Kolonia, Marianów-Kolonia i Młodzianów. W związku z tym sołectwa, które będą 

składały wnioski dokonały już zmian na przedmiotowe zadanie w ramach funduszu sołeckiego. 

Nadmieniła, że ze strony budżetu gminy winno zabezpieczyć się środki na współfinansowanie 

danych zadań w poszczególnych sołectwach.  Dodała, że wiąże się to z oceną merytoryczną 

wniosków, gdyż te wnioski są wtedy wyżej punktowane, dlatego na każde z tych sołectw 

proponujemy zabezpieczyć po 10.000,00 zł. Środki, które byśmy zabezpieczali na ten moment 

ujmujemy z wcześniej zaplanowanych wydatków w ramach kultury. W ciągu dalszej realizacji 

budżetu będziemy te środki sukcesywnie wracać do budżetu z oszczędności poczynionych na 

zadaniach w ciągu roku.  

Czwarta zmiana dotyczy wydatków w ramach konkursów, a dokładnie chodzi                                             

o dofinansowanie Orkiestry Dętej przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Tokarach.  Zarząd 

Orkiestry zgłosił, że kwota 27.000,00 zł, która jest  już zabezpieczona w budżecie gminy, jest 

niewystarczająca i tutaj decyzją Rady chcielibyśmy zwiększyć zaplanowaną dotację                          

o dodatkowe 10.000,00 zł. Podsumowała, że w sumie byłaby to dotacja w wysokości 37.000,00 

zł. Środki zostałyby przeniesione z zaplanowanych na ten moment wydatków  w ramach 

promocji gminy. 

 

Przewodniczący P. Gebler otworzył dyskusję w omawianym temacie.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł 

Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLIV/295/2022 w sprawie uchwały budżetowej gminy 

na rok 2022. 

 

Ad. 7.Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny. 

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8.Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny T. Tyrakowski powiedział, że nowa lampa oświetlenia ulicznego nadal się nie świeci.  

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że u niego tak samo, jak u radnego T. Tyrakowskiego nadal 

nie świeci lampa oświetlenia ulicznego. Zaznaczył, że lampa ponad rok temu została 

zamontowana, a nie daje takich efektów, jakie powinna. Dodał, że korzystając z okazji 

obecności mediów na sali może uda się to nagłośnić i w jakiś sposób szybciej rozwiązań ten 

problem. Radny zgłosił również wniosek o uzupełnienie dość niebezpiecznej wyrwy w ciągu 

drogi powiatowej na pograniczu miejscowości Głuchów – Chocim.  

 

Radny Ł Mila zapytał, kiedy będą odpierane folie, sznówki i worki zgodnie z przedstawiona 

przez pana Wójta informacją.  

 

Wójt Gminy powiedział, że mimo, iż obiecał, że zrobi wszystko, aby skrócić czas oczekiwania 

na podłączenie przedmiotowych lamp to mu się to nie udało. Dodał, że na jednej z ostatnich 

sesji przedstawiał informacje, jakie udało się pozyskać w tym zakresie. Podkreślił, że ta 

informacja zostanie zamieszczona na stronie internetowej Urzędu Gminy.  

 

Wójt J. Nowak odnosząc się do wyrwy zgłoszonej przez radnego A. Kwinciaka odpowiedział, 

że w dniu jutrzejszym zostanie zgłoszone to do Zarządu Dróg Powiatowych. Dodał, że zostanie 

to również odpowiednio zabezpieczone. Wspomniał, że podobną sytuację  mieliśmy na swojej 

drodze gminnej Tokary - Okręglica, ponieważ rozszczelniły się przepust poprzeczny pod drogą, 

pokruszyły się tak zwane dreny betonowe starego typu, które  około 20 - 25 lat. Zaznaczył, że 

bardzo szybko musieliśmy wtedy zainterweniować. 

 



9 

 

W odpowiedzi na zapytanie radnego Ł. Mili poinformował, że najpierw musimy przeprowadzić 

procedurę związaną z wyłonieniem Wykonawcy. Zaznaczył, że o wszystkim na bieżąco będzie 

informował.   

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że najlepiej jakby odbiór worków, sznurków i folii odbył się 

w miesiącach kwiecień – maj.  

 

Wójt Gminy powiedział, że możemy to zrobić w tym terminie.  

 

Radny S. Kasprzak poprosił o zajęcie się tematem, który już wcześniej zgłaszał, a mianowicie 

chodzi mu o porządek na opuszczonych nieruchomościach. Ponadto powiedział, że dobrze, iż 

udało się pozyskać środki na odbiór folii, worków i sznurków od rolników, ale zaznaczył, że 

duży problem jest również z odbiorem opon rolniczych. Dopytał, czy PSZOK nie mógłby 

przyjmować rocznie chociaż jednej opony od rolnika.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że problem porządku na pustostanach jest większy niż był jeszcze 

kilka czy kilkanaście lat temu. Zaznaczył, że kiedyś przekazywaliśmy informację o 

uprzątnięciu nieruchomości, ale może nie do wszystkich ona dotarła. Ponadto zauważył, że 

coroczna „Akcja Posesja” nie przynosi zamierzonych rezultatów. Wójt J. Nowak dodał, że 

należałoby znaleźć bardziej radykalne rozwiązanie tego problemu, które będą odnosiły się do 

konsekwencji w przypadku dalszego nieporządku na danych nieruchomościach. Zaznaczył, że 

w terminie późniejszym prosi o wskazanie terenów, gdzie sytuacja jest najgorsza. Wójt J. 

Nowak powiedział, że PSZOK nie może przyjmować opon rolniczych. Nadmienił, że będzie 

szukał różnych możliwości rozwiązania tego problemu. Zaznaczył, że wcześnie był problem z 

odbiorem folii, worków i sznurków, który udało się rozwiązać. Wyraził nadzieję, że                            

w przypadku opon rolniczych też znajdzie się jakieś rozwiązanie.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że przy odbiorze nakładki w Myszkowicach Wójt Gminy 

mówił o tym, że należy odkopać rów znajdujący się wzdłuż przedmiotowej drogi. Wskazał, że 

kiedyś rolnicy odkopywali jeden rów w Żdzarach z własnych środków i buntują się przeciwko 

takiemu rozwiązaniu, ponieważ płacą spółki wodne i to one powinny to zrobić. Prosił, aby 

spółki wodne zainteresowały się sytuacją rowów melioracyjnych znajdujących się na terenie 

sołectwa Żdzary. Radny zgłosił potrzebę uzupełnia ubytków w ciągu drogi powiatowej od 

Marcjanowa do Żdzar. Podkreślił, że w przyszłości należałoby wykonać na tym odcinku 

nakładkę.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że rów nie był ujęty w przetargu, ponieważ leży on w gruntach 

prywatnych właścicieli, dlatego nie mógł być ujęty również w dokumentacji. Dodał, że pamięta 

o tej sytuacji i należy  uzgodnić  z właścicielami gruntów przyległych do drogi potrzebę 

odnowienia rów, który tam był.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że z pól spływa woda, która niszczy nowo położony asfalt.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że skontaktuje się z radnym R. Jaśkiewiczem w dniu jutrzejszym, 

aby umówić się na spotkanie i podjąć kroki w kierunku rozmów z właścicielami przyległych 

do przedmiotowego rowu gruntów. Zaznaczył, że jest to odcinek około 120-150 metrów.  

 

Radna K. Brzychcy zgłosiła potrzebę usunięcia wyrwy w ciągu drogi powiatowej Kowale 

Pańskie – Siedliska. Nadmieniła, że na mostku, który znajduje się na początku miejscowości 

Siedliska pojawiło się niebezpieczne zagłębienie.  
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Radny J. Iwaniak zgłosił potrzebę uzupełnienia dużej wyrwy w ciągu drogi powiatowej nr 

4491P w miejscowości Chocim. Zaznaczył, że wyrwa zlokalizowana przed granicą gminy i 

powiatu.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że mostek znajdujący się w ciągu drogi gminnej został 

rozebrany przez wodę, a teraz obsunęły się nadmórówki tego mostu, które powodują kruszenie 

i niszczenie się asfaltu.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że w przeciągu kilku najbliższych dni podjedzie tam podinspektor 

K. Gil, która zrobi zdjęcia, abyśmy mogli przeanalizować możliwe rozwiązania dla 

przedmiotowego problemu. Zaznaczył, że właśnie dlatego teraz rozmawiają z właścicielami 

gruntów przyległych do dróg planowanych do budowy, po to aby pasy drogowe było 9 

metrowy, aby zlokalizować w ciągu nich chociaż jeden rów, który odbierałby wodę spływającą 

m. in. z pól. 

 

Radny Ł. Mila powiedział, że swojego czasu interesował się kwestią odbioru opon rolniczych 

i wie, że są firmy, które byłby zainteresowane pozyskaniem takich opon. Zauważył, że firmy 

interesowały się odbiorem większej ilości opon z jednego miejsca.  Zaznaczył, że takie firmy 

ogłaszają się na allegro czy też stronie OLX. Dodał, że część firm swego czasu odbierała za 

darmo te opony, a cześć nawet płaciła kilka złotych za pozyskanie opon rolniczych. Podkreślił, 

że dobrze byłoby nawet jakby znalazła się firma, która odbierze je za darmo. Zaproponował, że 

można było by zorganizować jakieś miejsce, z którego jakaś firma odebrałby opony. Zaznaczył, 

że temat należałoby poruszyć na naradzie sołtysów, aby to sołtysi włączyli się w te działania.   

 

Wójt J. Nowak podziękował za każdą podpowiedź i powiedział, że pochyli się nad tym 

tematem. Podkreślił, że można byłoby zrobić punktu odbioru w co którejś miejscowości. 

Zaznaczył, że nawet, jeżeli wiązałoby się to z jakimiś niewielkimi kosztami to należy takie 

rozwiązanie wziąć pod uwagę.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że z oponami rolniczymi może być problem tak jak 

kiedyś z folią, która odbierano i nawet za to płacono. Zaznaczył, że jeśli chodzi o opony rolnicze 

czy folie to każde gospodarstwo traktowane jest jak firma. Nadmienił, że w przypadku folii 

tematem zajął się Narodowy Fundusz, który przeznacza jakieś środki i zobowiązuje gminę, aby 

zajęła się przedmiotowym tematem.  

 

Wójt J. Nowak zaznaczył, że jest pomoc dla rolnictwa. 

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że opony odbierają, ale życzą sobie 1.000,00 zł za tonę. 

Zaznaczył, że kiedyś tak jak  radny Łukasz mówi odbierano opony za darmo albo nawet parę 

groszy płacono, ale wtedy opony szły na recykling, gdzie budowano z nich Orliki. Zauważył, 

że od kiedy uznano opony za odpad pojawił się problem z odbiorem opon rolniczych.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że cześć opon jest dodawanych do masy bitumicznej.  

 

Radny G. Dzikowski zauważył, że do cementu też się dodaje opony.  

 

Przewodniczący P. Gebler zaznaczył, że opony traktowane są jako odpad czy też paliwo 

alternatywne, które idzie na cementownie lub inne zakłady, które to spalają. 
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Radny K. Rygas zgłosił potrzebę uzupełnienia ubytków asfaltu  w ciągu dróg powiatowych na 

odcinkach od  Skarżyna do Żdżary i od Marcjanowa w stronę Kawęczyna.  

 

Radny P. Urbanek wrócić do tematu  ubytków w ciągu drogi powiatowej relacji Kowale 

Pańskie – Kolonia – Siedliska – Leśnictwo. Zaznaczył, że stan drogi jest tragiczny. Dodał, że 

dziury są cały czas łatane, ale należałoby  przynajmniej na najgorszym odcinku zrobić 

nakładkę. Podkreślił, że do powstawania ubytków przyczyniają się przede wszystkim 

samochody ciężarowe ze żwirowni, które przemieszczają się najczęściej tą drogą.  Radny 

powiedział, że odcinek drogi w Siedliskach jest w najgorszym stanie.   

 

Wójt J. Nowak powiedział, że na chwilę obecną plan samorządu powiatowego zakłada remont 

dwóch odcinków dróg, gdzie w tym roku będziemy przekazywać kwotę 30.000,00 zł na 

wykonanie dokumentacji dla planowanych inwestycji. Dodał, że są to następujące odcinki:   

Marcjanów - Nowy Świat - 1.900 km i Kawęczyn - Marcinów /Potworów - 1.400 km. 

Zaznaczył, że z tego co wie to jest szansa, że wskazane odcinki zostaną wyremontowane w 

2022 roku.  Ponadto powiedział, że odcinków takich jak Kowale Pańskie - Siedliska znalazłoby 

się jeszcze kilka. Nadmienił, że ruch jest coraz większy, a bieżące naprawy wystarczają tylko 

na krótki okres czasu. Podsumował, że wszystkie zgłoszenia do Zarządu Dróg Powiatowych, 

zostaną zgłoszone jednym pismem.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że wcześniej rozmawialiśmy o kontynuacji remontu drogi Kowale 

Pańskie – Kolonia – Głuchów, a teraz ma wrażenie, że remont wskazanego odcinka został 

odsunięty na dalszy plan.  Zaznaczył, że 2-3 lata mówiliśmy o przymiarkach zmierzających do 

opracowania dokumentacji na remont wskazanego odcinka.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że ona jest pilnie potrzebna. Dodał, że plany, o których mówi radny 

Ł. Mila były prawdopodobnie w poprzedniej kadencji. Zaznaczy, że przedmiotowy odcinek jest 

w coraz gorszym stanie. Nadmienił, że trudno mu jest zgłaszać 4 czy 5 odcinków, kiedy 

możliwości są na 2 na przykład. Zauważył, że ten rok powinien zawierać w sobie pierwsze 

przygotowania do kolejnych 2 - 3 odcinków, dlatego jako samorząd gminny powinniśmy  

zasugerować na jakie odcinku należy zwrócić szczególną uwagę. Zaznaczył, że taką sugestię 

powinniśmy przekazać do samorządu powiatowego najpóźniej w maju bieżącego roku.  

Podkreślił, że mówi o 2-3 odcinkach bez wskazania dokładnej długości.  

 

Więcej zapytań ani wniosków nie było.  

 

Ad. 10.Zamknięcie XLIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał XLIV Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

 

                             Protokołowała                                                    Przewodniczył   

 

                      Magdalena Krakowiak                                                Piotr Gebler  
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